

醫

術

NURTURING TALENT WITH
CUTTING-EDGE SKILLS
AND COMPASSION

字



承

仁

心

大醫精誠

COMPASSIONATE CARE 大醫精誠

It is the mission of HKBU's School of Chinese Medicine to nurture outstanding talent committed to the highest standards of clinical practice and compassionate care.

Having developed the most comprehensive Chinese medicine higher education system in Hong Kong, HKBU offers a range of high-quality and well-rounded programmes.

Launched in 1998, HKBU's Bachelor of Chinese Medicine and Bachelor of Science (Hons) in Biomedical Science is the only six-year double undergraduate degree programme in Chinese medicine in Hong Kong. In the latest year, the programme achieved a 100% pass rate in the Chinese Medicine Practitioners Licensing Examination, the highest among local universities. Meanwhile, the Bachelor of Pharmacy (Hons) in Chinese Medicine degree, introduced in 2001, is the only programme of its kind in Hong Kong.

The field of Chinese medicine demands that practitioners remain well versed with the latest developments in clinical practice and research. The School of Chinese Medicine offers a range of continuous education and professional courses to meet the ever-evolving needs of professionals, while its postgraduate programmes aim to train medical and pharmaceutical scientists who excel in both the basic and applied sciences.

In a new milestone, HKBU has introduced Hong Kong's first taught Master of Science in Personal Health Management degree to train high-quality professionals for the Chinese medicine industry.

精誠濟世，是習醫者的宏願；培育優才，是浸大中醫藥學院的使命。

擁有全港最完整的中醫藥高等教育體系，浸大為有志在中醫學之道求溯的學子，提供優質完善課程。

中醫學學士及生物醫學學士(榮譽)雙學位六年制課程，於1998年開辦，為本港獨有，其畢業生更於最近一年「中醫執業資格試」中獲得100%合格率，成績冠絕本地大學；首個獲大學教育資助委員會資助之中醫藥學學士學位課程，自2001年創立，至今仍是香港唯一。

中醫藥領域浩瀚無垠，學子終身學習，不斷求進的步伐從不休止。學院設有持續及專業進修課程，全面切合專業人士所需；研究生課程則着重培育基礎科學和應用科學研究才能兼備之醫學和藥理學精英。

同時，浸大增設香港首個修課式中醫健康管理理學碩士學位課程，為中醫藥界培養高質素的健康管理人才。

CLINICAL PRACTICE

Practical experience helps students further grasp real life practice and essential principles of the curing profession, and it also enables them to cultivate a caring spirit. In addition to a clinical internship, students from the Bachelor of Chinese Medicine degree are offered a place on the Specialty Studies and Professional Training in Chinese Medicine course at the Guangdong Provincial Hospital of Traditional Chinese Medicine. Students also have plenty of opportunities to serve the community. This includes offering voluntary healthcare services to elderly people with chronic pain in Hong Kong and travelling to the Mainland to attend to children and young patients with cerebral palsy who are undergoing rehabilitation.

While it is crucial that students develop the requisite skill set, a compassionate mindset is equally critical. The School is dedicated to nurturing a talented cohort with a deep commitment to using their specialist expertise to serve the community in Hong Kong, and they will constitute the mainstay of Hong Kong's long-awaited first Chinese medicine teaching hospital. Overall, this generation of students will carry the torch for TCM, and disseminate its wisdom all over the world.

臨床實踐

切身的經驗，有助學子進一步掌握醫道的奧妙，培養關愛社會的精神。臨床實習外，中醫學學士學位課程的學生獲安排往廣東省中醫院接受「中醫藥專科研習與職業訓練」；學院學生更為香港慢性痛症長者提供中醫保健服務，並遠赴內地為患有腦癱的幼兒和青少年義診。

重仁術，也重仁心。中醫藥學院人才輩出，對社會深具承擔，以卓越中醫服務惠澤香港，亦是未來本港中醫院的中流砥柱，更延續中醫藥文化的光輝燦爛，把這智慧結晶，遍播全球。

